




A f M orten Buckhøj, 

redaktør

DANSK GRAND PRIX
En stor del af tiden på repræsentantskabsmødet gik med at 
diskutere elitedivisionen og dens spillere.

Lad blot mig her tage tråden op.
Elitedivisionen drænes næste sæson for flere topnavne. 

Dermed kan den ikke leve op til forbundets forventning om at 
være et "flagskib".

Noget må der gøres!
Næste sæson kan man ikke gøre noget ved.

Den ligger fast, turneringsplanen er udsendt.
Afviklingen bliver som i denne sæson.

Men hvad så?
Hvad med en helt kontroversiel model. Den er helt for egen 

regning.
Drop elitedivisionen! Lad i stedet de allerbedste spille fire 

årlige, hjemlige Grand Prix stævner, med otte deltagere i hver 
kategori. Doubler skal være rene klubdoubler, altså ikke 
noget med Helene og Rikke, men gerne Rikke med Lotte og 
Helene med Ann. Ranglisten bruges til kvalifikation, deltager 
en af de otte bedste ikke, går pladsen til nr. ni o.s.v. I double 
må vi finde på en løsningsmodel af dét problem.

Grand Prix stævnerne lægges ud til interesserede klubber. 
De får lejlighed til at vise verdens bedste badminton-spillere i 
tætte, hårde kampe. Det kunne evt. være en god måde for 
arrangørklubben at afprøve om man kan løfte et Danish Open 
eller DM ved en senere lejlighed. Og vigtigst af alt. TV skal 
med på transmission/grundig nyhedsdækning og der skal 
findes en god sponsor, der kan sikre stævne-vinderne og de 
endelige Grand Prix mestre en ordentlig sjat for ulejligheden. 
For vi kan lige så godt se det i øjnene. Badminton er blevet en 
professionel sport. Det er i dette faktum, hele problemet er 
opstået.

Vi kan selvfølgelig også lytte til spillerne og strikke 
elitedivisionen/DH-turneringen om endnu en gang. 
Spørgsmålet er bare om det hjælper.

DBFs hovedsponsor:
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VED AT VI KAM
"VMs største favoritter", Ve uovervindelige". Blot to af de udsagn, der konstant hæftes på 
Marlene Thomsen og Thomas Lund. I næste weekend kan de vinde VM - eller tabe!

S pørg i Ringkøbing, 

København, London, 

Kuala Lumpur, Djakarta 

eller Beijing. Alle steder vil sva

ret være det samme: VMs 

største favoritter er Marlene 

Thomsen/Thomas Lund i mix

ed double.

Men parret selv forfalder 

ikke til at tage noget for givet. 

Faktisk har de deres egen per

sonlige tvivl om de nu også 

vinder den titel alle for

venter.

- Vi ved, at 

folk forventer at 

det bare er "pie- 

ce of cake" for 

os, men noget 

andet er om vi selv 

tror det. Og det gør 

vi ikke, siger Thom

as.

- Jo, vi har vundet 

det hele indtil nu, men 

vi ved også godt, at 

vores forberedelser ikke 

har været optimale. Jeg - 

især - har ikke spillet så 

meget på grund af skader, 

så vores egne forventninger 

er at gå ind og gøre det så 

godt som muligt, og så håbe, 

at det er nok.

Men der har ikke været én 

turnering, hvor vi ikke har 

været tæt på at tabe, så vi ved, 

at det kan ske.

- Samtidig er det jo os alle 

de andre gerne vil slå. Og vi 

må ikke begå den fejl, at vi går 

ind og tror, at vi "bare" vinder, 

siger Marlene.

Selvtillid spiller en stor rolle 

i international topbadminton, 

og Marlene og Thomas har 

ingen grund til at mangle selv

tillid. Men de er begge helt på 

det rene med at de risikerer at 

skabe en falsk selvtillid hvis de

ikke gør sig klart, at de kan 

tabe.

Derfor stiller de ikke op til 

VM med en grundfast tro på 

egen uovervindelighed og trods 

det faktum, at de endnu aldrig 

har tabt, ved de at det kan ske 

og de arbejder hele tiden 

målrettet på at blive bedre.

- Det har været sådan, at vi 

i hver turnering har været gode 

i et par kampe, og det vi skal 

arbejde på er at blive mere sta

bile i en hel turnering, siger de.

Et er hvilke tanker Marlene

v £ t t *

og Thomas selv har op til VM, 

noget andet er hvilke tanker 

deres modstandere har.



RENE DOUBLER
Marlene og Thomas er jo 

ikke kun med i mixeddo- 

uble. Med deres respek

tive makkere, Lisbet 

Stuer og Jon Holst- 

Christensen, kan de 

begge nå langt i de 

rene doubler. Ja, 

begge har gode 

m edaljem ulighe 

der.

For Thomas og 

Jon gælder det, 

at de er bagud 

med forbere

delserne. Beg

ge har været 

skadet og 

Thomas siger

Føler de mon en psykologisk 

afmagt, når modstanderne hed

der Thomsen/Lund.

- Nej, det tror jeg ikke. 

Måske har vi et psykologisk 

overtag overfor nogle af de 

danske par, men møder vi 

f.eks. Rikke og Jon i en finale 

kan alt ske. Og ingen af asia

terne "pakker sammen", det er 

helt sikkert, og der er mange 

gode par. Måske har de trænet 

vildt meget mixeddouble op til 

VM. Intet er sikkert på for

hånd, siger Marlene.

Det lyder måske som falsk 

beskedenhed, at parret hele 

tiden taler om at de ikke er 

usårlige. Men skepsis'en bun

der i realiteter, og det er ikke et 

forsøg på at lette forventnings

presset.

ligeud, at parret er til

fredse hvis de kan holde deres 

seedning (3/4).

- Havde vi været skadefri, 

kunne vi have gået ind til VM 

med en målsætning om at nå 

finalen og derfra lade alt ske. 

Men virkeligheden vi lever i er, 

at skader tæller med, og derfor 

må vi se realistisk på tingene. 

Der er intet Jon og jeg - og 

vores makkere - ønskede mere, 

end at vi sprang rundt som 

gedekid, men det gør vi altså 

ikke helt, siger Thomas.

- Lisbet og jeg har ikke spil

let så meget, men ved All Eng

- Selvfølgelig vil der være et 

pres, men det er ikke et pro

blem. Vi har hele tiden haft 

presset og har vundet alligevel, 

senest i All England. Vi går ind 

og forbereder os som til enhver 

anden turnering og tænker ikke 

specielt på at det er et VM, 

siger Marlene.

- Alle journalisterne ringer 

og beder os om at sige, at vi er 

storfavoritter og at vi selvfølge

lig vinder, men vi må være rea

listiske. Forberedelserne har 

ikke været så gode som vi hav

de ønsket. Målet er at få 

medalje, og vi håber da på gul

det, men vi tager det kamp for 

kamp. Det kan være at vi bag

efter siger, jamen det gik jo 

som det skulle, men der er 10-

12 gode par i verden hvor vi 

skal stramme balderne for at 

vinde.

TABE.
land slog vi verdens nummer 

to, og vi kan slå alle på en god 

dag. Vi skal dog passe på med 

at tro, at fordi vi har slået nog

le, så kan vi ikke tabe til nogen 

der er dårligere end dem, siger 

Marlene.

At Marlene og Thomas, der 

som bekendt er kærester, satser 

på mix'en er klart, men hvor

dan prioriterer de i forhold til 

de rene doubler og deres mak

kere der.

- I turneringerne prioriterer 

vi ikke. Men til daglig ligger 

der måske en prioritering i at 

der er mere træning i de rene 

doubler. Det er lige så dejligt at 

vinde et VM i mix som i en ren 

double, og det er helt sikkert at 

vi spiller 100 % i begge rækker. 

Vi kunne ikke drømme om at 

"smide os" i en række for at pri

oritere den anden. Når vi spil

ler er det 100 % ellers spiller vi 

ikke, siger Thomas.

- Det er rigtigt. Vi prøver at 

vinde alle kampe. Men konkur

rencen er større i de rene 

doubler, så derfor vinder vi 

måske ikke så meget der, siger 

Marlene.

Tilbage er kun at håbe det 

bedste - i mix'en såvel som i 

doublerne. VM er i gang, for

håbentlig kommer spillerne 

hjem med medaljer - og gerne 

de forventede af guld.

Af Morten Buckhøj



VARM
GRUNDIGT OP
Michael Hartvigsen Knudsen, 12 år, 
har skrevet og spurgt Thomas Lund 
hvordan han skal varme op 

til at spille double:

SVAR TIL MICHAEL:
D et er generelt i badminton vig 

tigt at varme alle muskelgrupper 

grundigt op. D et gælder arme, 

ben, mave og ryg. D u skal sørge 

fo r  at din krop er gennemvarm, 

at du få r  pulsen op og få r  "sved 

på panderi'.

M an varm er bl.a. op med 

småløb og strækøvelser, og man 

gør det fo r  dels at være spille

mæssigt på toppen når man går 

på banen, dels fo r  at undgå ska

der.

N år du skal spille double, kan 

du lægge særlig væ gt på armene 

omkring skulderleddet og ryggen. 

D et er ford i man smasher meget i 

double og derfor få r  en stor 

belastning a f netop arme og ryg, 

med deraf følgende risiko fo r  at 

der opstår skader hvis man ikke 

er ordentligt varm.

E t andet godt tip, der specielt 

gælder fo r  double, er at varme 

benarbejdet op når du kommer 

ind på banen. D u skal gå lidt 

ned i knæene og foretage nogle 

små, hurtige ryk frem  og tilbage 

på banen.

D et er kendetegnende fo r  

double, at man netop arbejder 

meget med hurtige ryk til fo r - og 

bagbane. M an skal sørge fo r  at 

være oppe på tæerne og nede i 

knæene, dels fo r  at kunne nå 

yderligt placerede bolde, dels fo r  

at nå at placere sig rigtigt på 

banen i forhold til sin makker.

STYRKETRÆNING
D et er generelt fornuftigt at pleje 

sin krop -ved at lave mange

y

strækøvelser, og spiller og træner 

man meget kan styrketræning 

være gavnligt.

D a du kun er 12 år skal du 

være varsom med tung styrket

ræning som kan være direkte 

skadelig, men en vis styrket

ræning anlagt efter alder og 

fysisk form åen kan du godt dyr

ke. Du kan f.eks. lave små øvel

ser med lav vægt, eller endnu 

bedre lave øvelser hvor du bruger 

din egen kropsvægt, eventuelt 

med en træningselastik.

N år du bliver ældre kan du 

begynde på tiltagende styrke 

træning.

T h om a s  h a r  o g s å  få e t  

b rev  helt fra  G røn land , 

h vor Eva G e isier  G røn vold  

fra  S isium ut stiller fle r e  

sp ø r g s m å l o m  h vordan  

m an  se rv e r , o m  at v æ r e  

n e rv ø s  n år m an  skal sp il 

le , o m  b e n a r b e jd e t  o g  o m  

hvad m an  g ø r  fo r  at o p n å  

e t b e d r e  sa m sp il m e d  sin 

m ak k er, n å r  m a k k eren  e r  

"lid t irr ite re n d e , m en  sp il 

ler g o d t" .

SVAR TIL EVA:
D et var mange spørgsmål og jeg  

svarer dig ganske kort. M an kan 

sige meget m ed hensyn til serven, 

men det vigtigste må være, at 

"øvelse gør mester1'. D et gælder 

om at holde rigtigt på ketsjeren og 

så træne serven igen og igen. D et 

er vigtigt, at du lytter til din 

træner og følger hans råd.

Thomas igang med styrketræningen i Team Danmark centret. Han 

skriver til M ichael på 12 år, at styrketræning kan være godt hvis man 

spiller meget, men at man skal sørge fo r  at afstemme træningen efter 

alder og fysisk form åen. Træner man fo r  tung vægttræning kan det 

være skadeligt.

Jeg er også tit nervøs når jeg  

skal spille, og det gælder om at 

vende nerverne til noget positivt. 

D u kan bruge nervøsiteten til at 

sætte dig ekstra op. M en igen er 

det vigtigt a t træne m eget. 

Træner du godt, bliver du også 

bedre til at spille og føler dig der

med bedre tilpas, så du kan slap

pe mere a f når du går på banen.

Benarbejdet er beskrevet oven 

for. Sørg fo r  at være oppe på  

tæerne og gå ned i knæene.

Samspillet med din makker er 

et stort og svært spørgsmål. Jeg 

v il råde jer til at tale sammen, 

prøve at lave aftaler om hvem  

der gør hvad og husk at I  skal 

bakke hinanden op. D et er vig 

tigt, at I taler sammen udenfor 

banen og du kan eventuelt vise 

ham dette svar og prøve at få  

ham til at forstå, a t det er i fæ l

les interesse, at han bakker dig 

op, ford i du bliver mere sikker og 

bedre a f det.



V æ lg  d a n s k  
b e n z in  o g  o lie  

- 3 4  t im e r  i  d ø g n e t

H o s  O K  e r  d u  d æ k k e t  i n d  m e d  

e n e r g i  h e l e  d ø g n e t :  B e n z i n  o g  d i e s e l  

f å r  d u  a l t i d  t i l  f a s t e  l a v e  p r i s e r .

O g  n å r  d u  k ø b e r  o l i e  h o s  O K ,  f å r  

d u  s o m  m e d e j e r  f a v o r a b l e  v i l k å r  

o g  m u l i g h e d e r .

D u  k a n  t a n k e  O K  p å  m e r e  e n d  3 0 0  

s e l v b e t j e n t e  a u t o m a t a n l æ g ,  o g  p å  

t l f .  8 9  3 2  2 3  8 8  k a n  d u  d ø g n e t

r u n d t  f å  k o n t a k t  m e d  O K ’ s  o l i e 

a f d e l i n g .  O K  d æ k k e r  h e l e  s o r t i 

m e n t e t .  F r a  b e n z i n ,  d i e s e l  o g  m i l j ø 

v e n l i g  f y r i n g s o l i e  t i l  s m ø r e o l i e  o g  

a u t o p r o d u k t e r .

V e l k o m m e n  s o m  k u n d e  h o s  O K !

O K -\



Frede Kruse- 
Christiansen, leder 
af Arrangements
sektionen, blev 
genvalgt for en ny 
periode. Han mener, 
at en ændring af 
Elitedivisionen kan give 
mere TV-tid og mange 
sponsor-kroner.

Advokat Jesper Bach 
debuterede som 
ordstyrer på årsmødet

Bekymrede miner 
hos Thomas Lund og 
Finn Trærup-Hansen. 
Har DBF en målsætning 
med eliten, spørger de.

Claus Eskildsen, KBKr, 
savner en person med 
indgående viden om 
folkeoplysningsloven, 
der tolkes forskelligt fra 
kommune til kommune 
i kredsen

H a v d e  m an  v en te t , o g  

m å sk e  fo r  n o g e n s  v e d 

k o m m e n d e  ø n sk e t , et 

å r s m ø d e  m e d  r a m a s ja n g , 

s k a r p e  k o n fro n ta t io n e r  o g  

o p h id se t  s te m m e fø r in g , b lev  

m an  sk u ffet.

S om  næ vn t i s id s te  num 

m e r  a f  d e tte  b lad  fo r lø b  å rs 

m ø d e t  u den  dram a tik . D er 

v a r  in g e n  m o d k a n d id a te r  til 

u d v a lg s fo r m æ n d e n e , så  val 

g e n e  v a r ren e  k årin ger, o g  

d e r  v a r  in gen  sp ø rg sm å l til 

d e  e n k e lte  b eretn in g er , e n d  

ikke til r e g n sk a b e t  o g  b u d 

g e tte t . D et s id s te  v a r se lv  

fo rb u n d e ts  k a ss e 

r e r  J ø r g e n  

J e n se n  fo ru n 

d ret  o v e r : " J e g  

h av d e  fo r b e r e d t  

m ig  på  a t skulle 

fo rk la re  d e  e n k el 

te  p u n k ter, m e n  

d et  k om  a ldrig  på 

ta le ,"  s a g d e  han.

H o v e d b e s t y r e l s e s 

m e d le m  S ø r e n  Chr. 

J en se n  fra  ØBD h av d e  

e lle rs n æ vn t i HB, a t han 

h a v d e  e t æ n d r in g s fo rs la g  

til b u d g e tt e t ,  i d e t  han 

ø n sk e d e  m a n g e  fle r e  p e n g e  

sa t  a f til b re d d e n  i k re d se  o g  

distrikter, m en  fo r s la g e t  b lev  

a ldrig  stillet.

D et k u n n e  e l le r s  h a v e  

v æ re t  k atapu lten  til en  b r e d 

d e d e b a t  på  å r sm ø d e t , d e r  i 

s te d e t  b le v  e t  d e b a tfo ru m , 

h vor m a n  i ø s t  o g  v e s t  d isk u 

te r e d e  isæ r  tre  e m n e r : Spil 

lerflu gt til d e n  ty sk e  b u n d e s 

l ig a , m e d  b a g g r u n d  i a t 

M artin  L u n d g a a rd  n æ s te  

sæ so n  sp iller  i en  ty sk  klub, 

e n  e v e n tu e l  æ n d r in g  a f 

k reds-stru k tu ren  o g  e n d e lig  

å rsm ø d e ts  fo rm . D e to  s id s te  

e m n e r  m e d  u d g a n gsp u n k t i 

fo rm a n d e n s  b eretn in g .

P e ter  L och t, HU, ø n sk e d e  

en  stillingtagen  til hvad  m an 

vil g ø r e  d e t  p ro b le m e t , hvis 

fle r e  a f d e  b e d s te  sp illere  

v æ lg e r  a t sp ille  i Tyskland 

fre m  fo r  a t d e lta g e  i d e n  dan -

sk e  E lited ivision . Han så  g e r 

n e , a t d e t  fik  k o n sek v e n se r  i 

fo r m  a f  restrik tion er i Team  

D a n m a rk -støtten .

D ette  b le v  afvist a f  såvel 

S E U -fo rm a n d  R e n é  Toft, 

sa m t E litesek tion sled e r Olaf 

F a n g el, s e lv o m  sidstn æ vn te  

m e n te ,  a t m an skulle v æ re  

o p m æ r k s o m  på  ten d e n se n  

o g  t a g e  en  d ia log  m e d  sp il 

le rn e . E lited ivisionen b lev  i 

s a m m e  o m b æ rin g  ta g e t  til 

d e b a t . A rra n g e m e n tsse k tio 

n e n s  le d e r , F re d e  K ru se - 

C h r istian sen , sa g d e , at hvis



man ændrede fo rm atet til 
blot a t omfatte fem  enkelt

kam pe i hver holdkamp, ville 
TV være interesseret i en 
løbende dækning a la fodbol

dens Superliga, og Team  
D anm ark m ente a t kunne 
skaffe en sponsor i million
klassen.

Det fik René Toft til at 
omdøbe den bedste ræ kke til 
"TV-serien" og henviste til 
den hedengangne Super 
Cup, der blev en fiasko.

Finn Træ rup-Hansen, 
cheftræ ner, e fterlys te  en 
d ec id eret m ålsæ tning  
om kring eliten. Vil vi ver 
denselite e ller lokalelite , 
spurgte han retorisk , og

Thomas Lund, licensspil- 
lerforeningen, kaldte det 
en floskel, at DH-turnerin- 
gen er DBFs flagskib, fo r 
di ingen af topspillerne  
har deltagelse i DH-turne- 
ringen som deres p ri 
m æ re mål.

Kredse og distrikter
Selvom det er Jylland, der 
fo r tiden d iskuterer en 
konkret æ ndring af 
distriktsstrukturen, var 
det Sjælland, København 
og Lolland-Falster debat
ten samlede sig om, som 
en udløber af form andens 
beretning.

Det frem gik  af ind 
læ ggene fra  Leif Ander 
sen, SBKr, og Henning  
Kam per, LFBKr, a t en

sam m enlæ gning/om læ gning  
ikke vil betyde m eget, men 
a t s am arb ejde t på tvæ rs  
iøvrigt a lle red e  fu ngerer 
godt. Claus Eskildsen, KBKr, 
m eld te  straks København 
"ud af sam menlægningen", 
da København har sine egne 
helt specielle problem er at 
slås med. Som f.eks. haltider 
og forskellige opfattelser af 
folkeoplysningsloven i kom 
munerne.

Form and Hans Henrik  
Fløes forslag om at lade års 
m ødet alternere med tem a 
m øder hvert andet år, vandt 
kun spredt tilslutning. Der 
tegnede sig et bredt flerta l 
fo r årlige  rep ræ sentan t 
skabsmøder, men man så 
gerne tem a-drøftelser i fo r 
bindelse med m ødet. Dog 
var årets tem a-d rø fte lse , 
med Ivan Sørensen, Sahva, 
en betinget succes.

Program punktet lå sent 
på dagen (lørdag) og det 
var svært at m otivere fo r 
sam lingen, selvom Ivan 
Sørensen fra  alle sider fik 
ros for sit foredrag. M an 
ge ønskede dog emner, 
der var m ere direkte rela 
te re t badminton-sporten.

Årsm ødet kunne have 
væ ret "overstået" i løbet 
af lørdag aften, men blev 
trukket ud til søndag, fordi 
form anden håbede at få 
mange flere em ner deba 
teret. Det skete kun i beg 
ræ nset omfang.

Flere udtrykte under og 
efter årsm ødet, at man 
eventuelt kunne læ gge 
selve repræ sentants- 
skabsmødet om lørdagen 
og afsætte søndagen til en 
ræ kke tem a-drøftelser.

Af Morten Buckhøj
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Lige nu går verdensmesterskabet for lands
hold, Sudirman Cup, ind i sin afgørende fase. 
Danmark håber på en finaleplads - mindst!

E T  S K R ID T  FR E M

Dam edouble kan blive en nøglekamp i en eventuel finale mod Indone

sien og v i har to gode bud på sejr - R ikke Olsen!Helene Kirkegaard 

(billedet) og Lisbet Stuer!M arlene Thomsen.

D anm ark o g  H o lla n d  

har været de to m est 

konstante nationer i 

verdensm esterskabet fo r  

b lan ded e  h old , Sudirm an 

C u p , der er forløberen  for  

det individuelle  V M , og  

spilles netop i disse dage, og  

som  vel egentiig kun in d o 

neserne o g  koreanerne anser 

fo r  næ sten ligeså b e ty d 

n ingsfuld som  turneringen, 

der fø lger efter.

Siden indførelsen a f S ud 

irm an C u p  i 1989 har D a n 

m ark hver gang vu n det 

bron ze  på en delt tredje 

plads, o g  H olland er hver 

gang blevet num m er otte. 

Sydkorea vandt turneringen 

i 1989 o g  1993, m ens turne 

ringens oph avsm æ n d  fra 

Indonesien  tog  titlen i 1991.

Alle tre hidtidige finaler 

har været koreansk-indone- 

siske anliggender, m en  den 

tradition vil M orten  Frost 

prøve  at bryde i år. H an  vil 

have sit hold  i finalen 

O m  m ed lem m ern e a f 

IBFs seedning-kom ité har 

forladt m ødet m ed  h ov ed p i 

ne, skal vi ikke kunne sige, 

m en  trætte i hovederne må 

de have været efter en  lang 

diskussion om , hvem  der 

skulle seedes som  nr. to 

efter Indonesien. D e t burde

efter v o r  opfattele have været 

D anm ark, der i foråret har 

noteret større frem gang end 

Sydkorea og  K ina. V erdens 

ranglisten fra april understreger 

det, i det placeringen for  b ed 

ste spiller/par i ordenen  herre

single, dam esingle, herredoub 

le, dam edouble og  m ixed er: 

D anm ark: 6 -6 -3 -8 -1 , Sydkor 

ea: 1 1 -2 -1 4 -3 -1 2  o g  Kina: 12- 

7 -1 1 -1 -7 . T il trods for, at kon 

kurrenterne kun kan vise bedre 

placeringer i de kvindelige ræk

ker, blev det ikke desto mindre 

til en ny 3 -4  seedning, o g  så 

sørgede lodtrækningen for, at 

danskerne kom  i pulje m ed 

storfavoritten, Indonesien.

D et  betyder im idlertid ikke 

at adgangen  til finalen  er 

spæ rret. T v æ rtim od . M e d  

T hailand som  den tredje delta

ger i pulje 1 er danskerne så 

g od t som  sikre på  en anden 

plads og  en semifinale m od  

enten kineserne eller koreaner

ne. D e n  bliver set m ed  danske 

øjne nøglekam pen, og  M orten  

F rost er stort set ligeglad m ed, 

o m  det bliver den  ene eller den 

anden, der vinder pulje 2 a f 

den  sim ple grund, at vi m od  

begge  nationer skal vinde her

resingle, herredouble og  m ix- 

eddouble.

V i er ikke forvæ nt m ed, at 

en dansk dam edouble hører 

m ed  til "de sikre” for  nu at tale 

tipssprog, m en i en eventuel 

finale m o d  Indonesien satser 

F rost sam m en m ed  herresingle 

o g  m ixeddouble på dam edoub 

le uden at lægge sig fast på, om  

det bliver Lisbet Stuer/M arlene 

T h om sen  eller H elene K irke- 

gaard/Rikke Olsen. Problem et 

er, at M arlene T h om sen , ifald 

m an vælger denne double, kan 

kom m e til at spille to kampe.

D ansk  styrke eller kore- 

ansk/kinesisk m angel på sam m e



SØLV

i forh old  til de tidligere tur

neringer ufortalt har vort 

h old  vel næ ppe tidligere haft 

så stor en chance for  at 

k om m e i finalen. M e n  der 

fra o g  til at vinde den  er der 

en b id  vej, og  selv o m  M o r 

ten Frost påpeger, at P ou l- 

Erik H ø ye r vandt over 

H eryanto Arbi i finalen ved 

All England, gør én svale 

ingen som m er, o g  i øvrigt er 

det slet ikke sikkert, at det 

bliver H øyer o g  A rbi, der 

m ød es i Sudirm an-finale- 

kam pen, T hom as Stuer er 

efter to  gange 14 dages 

træ ningsophold i D anm ark 

ved  at nå sin tidligere stor 

form , o g  indoneserne kan 

m eget vel vælge f.eks. A rdy  

W iranata til herresinglen i 

finalekampen.

N år dertil kom m er, at 

asiaterne har en hel anden 

positiv  indstilling til holdtur 

neringer end europæ erne, er 

det ikke svært at finde u d  af, 

hvem  der er m est m otivere 

de, o g  en sejr på 3 -2  eller 4 - 

1 til Indonesien er i sigte.

M e n  en finaleplads vil 

under alle om stæ ndigheder 

være en frem gang for  euro 

pæisk badm inton, o g  frem 

gangen skal Danm ark stå 

for  -  hvem  ellers?

AfH.C. Møller

H ele sæ sonen har de b ed 

ste elitespillere trænet 

m ed ét bestem t mål for 

øje; succes ved  V M . O g  nu står 

de foran afgørelsen. I næste 

uge begynder den  individuelle 

turnering o g  selvom  m an ikke 

skal tage m unden  for  fu ld, så 

har All E n g la n d -su ccesen  i 

marts givet ekstra næring til de 

danske forhåbninger.

I skrivende stund kendes 

hverken seedninger eller lod 

trækning, og  held og  uheld ved 

lodtrækningen kan naturligvis 

betyde en del for  de enkeltes 

chancer.

Således er det vel værd at 

bem ærke, at Cam illa M artin 

har potentiale til at kom m e i en 

V M -fm ale, m en  det forudsæ t

ter nok, at hun undgår Susi 

Susanti i kvart-eller semifinale 

(afhængigt a f Cam illas seed 

ning, der nok  bliver 3 /4 ).

V i har m ange m edaljehåb, 

det største naturligvis M arlene 

T h om sen /T h om a s L u n d  i m ix- 

eddouble (se side 4 -5 , red .), 

m en  sandelig  også Rikke 

O lsen/Jon H olst-C h risten sen , 

der i løbet a f sæsonen har spil

let sig op  som  den reelt største 

trussel for  gigant-favoritterne.

DOUBLERNE
I de rene doubler har vi også 

flere m edalje-chancer, og  kan 

T h om as Lund/Jon H olst-C hri 

stensen få bugt m ed deres onde 

ånder Subagja/M ainaky, ja så 

lurer en guldm edalje, m en  der 

er m ange om  buddet o g  dags 

form en  vil være afgørende. Alt 

andet end en m edalje vil parret 

d o g  nok blive skuffet over.

En anden m ulighed i her

r ed ou b le  er H enrik  Svar- 

rer/M ichael Søgaard, der på 

deres bedste dage form entlig 

kan slå alle, m en  sam tidig også 

kan gå "i sort" på de særeste 

tidspunkter. D e  opnår næ ppe 

seedning og  kan derfor skabe 

frygtelig ravage i turneringen 

hvis de tidligt m øder - og  

besejrer -  nogle  a f favoritterne.

D a  d a m e dou b len  L isbet 

S tu er-L au ridsen /L otte  O lsen  

splittede op  i efteråret ærgede 

m an sig i dansk badm inton. En 

oplagt m edaljechance var væk.

N U
G Æ L D E R  D E T  V M
Sæsonens sidste store opgave for vore 

bedste spillere står for døren - 
VM i Lausanne.

Kan vi følge succesen fra All England op?

Siden er tårerne tørret ud, for  

den  unge d o u b le  Rikke 

O lsen/H elene K irkegaard har 

virkelig løftet arven, de nåede 

sem ifinalen i All England, top 

per GP-ranglisten, og  er et 

g o d t  dansk m edalje-m åske 

endda finalebud.

O g  da Lisbet Stuer først på 

året fandt sam m en m ed M arle 

ne T h om sen  i en ny konstella 

tion, har D anm ark pludselig to 

m eget stærke doubler til at 

u d fordre  østens piger. L isbet

o g  M arlene har ikke spillet nok 

til at opn å  seedning o g  det 

synes alle er helt "hen i vejret". 

D e  bliver m ed garanti alles 

"skræk" når lodtræ kningen fin 

der sted o g  de er slet ikke noget 

dårligt m edaljebud.

M ens Cam illa M artin er ene 

om  at kunne nå en eventuel 

m edalje i dam esingle, kan All 

E n g lan d -m esteren  P ou l-E rik  

H øyer få følgeskab a f T hom as 

Stuer-Lauridsen. Igen g ør  hans 

seedning (form entlig  5 /8) det 

gæ ldende, at han -  tilbage m o d  

top form en  - kan blive en yderst 

ubehagelig  m odstan der for  

enhver i ottendedelsfinalen. O g 

bliver han ikke m ester (det gør 

han jo  n æ p pe), så kan han 

måske bane vejen for  Poul-Erik 

ved at "rydde lidt op" i den 

anden  halvdel. O gså  Peter 

Rasm ussen har potentiale til 

m indre overraskelser, m en  han 

og  unge Peter G ade er mest 

m ed for  at få erfaring.

Får vi ingen m edaljer vil 

V M  være en fiasko, m en  så galt 

går det ikke. Jeg tror All Eng 

lan d-su ccesen  smitter a f  o g  

vover det ene øje. V i får én 

guld, tre sølv og  tre bron zem e 

daljer -  den  ene m edalje i Sud- 

irman C up.

Af Morten Buckhøj



Rigm or og Hans Christensen,
kendt a f enhver med bare den 
mindste tilknytning og kend
skab til Lindholm  Badminton 
K lub, er på klubbens general
forsamling blevet udnævnt til 
æresmedlemmer.

D e har bestyret næsten alle 
poster i L B K . Rigmor som kas
serer, Hans som form and, og 
de seneste år har de bestyret 
klubbens cafeteria med succes. 
Tillykke.

Jørgen Beyerholm , journalist 
på B .T ., blev på et møde under 
A ll England mesterskaberne for 
fjerde gang i træk genvalgt som 
formand for International Bad
m inton Journalists, der er en 
special kommission under 
sportsjournalisternes verdens
forbund A IP S  (Association 
International Presse des 
Sports). Derm ed går han ind i 
sin femte fire-årige formands
periode. T V 2s  kommentator 
Jørn M ader sidder også i besty
relsen (som kasserer). D e øvri
ge m edlem m er er Supardi 
Saleh, Indonesien, Björn H ed- 
m ann, Sverige og W illiam  
Kings, England.

Tom Bacher, dansk vicepresi- 
dent i IB F , var naturligvis 
ekstra stolt, da tilfældet ville, at 
det netop blev ham, der under 
A ll England finalerne, kom til 
at overrække pokal og guldme
dalje til Poul-Erik Høyer. D et 
kunne ligne en tanke, men det 
var det ikke. Allerede inden 
semifinalerne blev det besluttet,

at Tom  Bacher skulle overræk
ke medaljerne i finaledagens 
tredje kamp. Ingen vidste på 
det tidspunkt, at herresinglen 
ville blive nummer tre og slet 
ikke, hvem der kom i finalen.

G ert Frank, engang en a f kon
gerne på Europas vinterbaner 
som cykelrytter, har i dag sin 
kærlighed på badmintonspor
ten. Eller rettere, hans datter 
Christina har. H un er en dyg
tig spiller på Greves U 14  hold, 
der blev nummer to ved D M  i 
Hillerød. Og farmand, ja, han 
er en af de flittige forældre, der 
altid er med ude, henter og 
bringer.

B rande Badm inton Club
arrangerer landets eneste 
"familiesommerlejr", hvor ikke 
bare børnene, men også deres 
forældre i en uge kan kombine
re ferie med at dygtiggøre sig i 
sin yndlingssportsgren - for slet 
ikke at tale om hyggen og det 
sociale samvær. Brandes fam i
liesommerlejr finder sted fra
24.-28.ju li og interesserede kan 
kontakte formand Jan Svend
sen på telefon 97 18 30 90.

Thom as Stuer-Lauridsen har
op til V M  været hjemme i 
Danm ark og træne.

Havde bl.a. sin gode ven, 
engelske Darren H all, med og 
sammen med hollænderne Jer- 
oen van D ijk  og Joris van Soer
land skabte man en lille E U - 
herresingle træningslejr i H vid 
ovre under ledelse af M orten  
Frost.



ERICSSON 
SPONSOR FOR 
RIKKE OG JON
Ericsson Mobile Communications har indgået 
en sponsor-aftale med mixeddouble-parret 
Rikke Olsen/Jon Holst-Christensen.
Her fortæller spillerne og sponsoren hvad de 
får ud af aftalen

V ed det V M , der netop er 
i gang, optræder Dan 
marks (og verdens) næs

tbedste mixeddoublepar, Rikke 
Olsen og Jon Holst-Christen
sen, med mobiltelefon-firmaet 
Ericssons navn og logo på bry
stet.

K o rt inden V M  indgik par
ret nemlig en sponsoraftale 
med firmaet, der ved flere tid 
ligere lejligheder har sponsore
ret badminton-spillere på top
plan. Sponsoraftalen betyder 
ifølge Jon, at de får mere 
opmærksomhed i markeds
førings øjemed. Økonomisk

betyder det naturligvis også 
noget, men penge er ikke noget 
man snakker om, når man 
snakker sponsor-kontrakter.

M en hvad får sponsoren så 
ud a f at have sit navn og logo 
på brystet a f spillere som Rikke 
og Jon?

- V i sponsorerer a f flere 
grunde. Dels fordi vi i parret 
kan se en åbenlys talentmasse, 
som vi gerne vil følge op på. 
Dels fordi Dansk Badminton 
Forbund er landets næststørste 
idrætsforbund og som marked 
har vores naturlige interesse.

Ericsson i Sverige gør det

samme. D ér er man sponsor 
for hele det svenske landshold, 
siger direktør H enrik A bild- 
trup.

- V i har en forventning om 
at Rikke og Jon gør det godt til 
V M , og at Ericsson via dem, 
frem til og under V M  bliver 
"displayed" i medierne. Og ikke 
blot det. Mange mennesker 
lægger mærke til at vi "er med" 
og det er ikke kun i de kendte 
medier, at det har betydning, 
det har også en intern påvirk
ning blandt badmintonspillere.

FÆLLES PROFIL
Ericsson Danm arks adm ini- 
strende direktør, Björn Olsson, 
mener også, at der er forbin 
delse mellem badmintonspor
tens image og den profil Erics
son gerne vil manifestere.

- Badminton står for indivi
dualitet og professionalisme 
når det er på Rikke og Jons 
niveau, men også for bredde 
fordi så mange mennesker spil
ler badminton. D et hænger 
sammen med Ericssons profil, 
vi ville for eksempel have svært 
ved se en sammenhæng mel
lem Ericsson og boksesporten, 
siger Björn Olsson.

I  øvrigt har Ericsson sin 
egen firm a badmintonklub, der 
benyttes flittig t a f virksomhe

dens ca. 800 ansatte i D an 
mark.

Rikke Olsen er glad for at 
hun har kunnet få en sponsor, 
for hun lægger ikke skjul på, at 
det ofte er svært for piger og 
især i double og m ix, der har 
en m indre bevågenhed end 
singlerne.

Og faktisk kan hun - og de 
andre piger i badminton - tak
ke håndbold-pigerne fo r at 
piger i dag kan få fornuftige 
sponsoraftaler. M ed håndbold
pigernes succes er der kommet 
et andet focus på kvindeidræt. 
Noget som falder godt sammen 
med Ericssons næste fremstød, 
hvor man netop retter interes
sen mod de potentielle mobilte
lefon-købere blandt kvinderne.

Aftalen mellem Rikke, Jon 
og Ericsson gælder kun i for
bindelse med V M  og er hvad 
der i fagsproget kaldes et 
"event sponsorat". H enrik  
Abildtrup afslører dog, at der 
allerede har været forhandlin
ger om et længere sponsorat. 
Tænker sponsoren overhovedet 

på andet end spalte-m ilim eter og 

kostbar eksponering på TV -skæ r- 

men når man indgår en sådan 

aftale?

- Ja, det gør vi bestemt, siger 
Björn Olsson. - Succes for spil
lerne er også succes for os og 
det er klart at vi måler succes 
på resultaterne. M en ved at 
"være med" vil en samlet god 
dansk indsats til V M  tælle 
meget. I  Rikke og Jons tilfælde 
håber vi, at de når mindst 
semifinalerne både sammen og 
i de rene doubler, siger han.

Af Morten Buckhøj

Rikke Olsen og Jon H olst-C hri- 

stensen i deres nye sponsordress, 

flankeret a f dirketør fo r  mobile 

phone sektionen Henrik Abild 

trup (t.v) og administrende direk

tør i Ericsson Danm ark, Björn 

Olsson (t.h.)





Af Jan Svendsen

UND HAR FÅET FAT IMOTIONISTERNE

#  Ved hjælp af et spørgeskema har 
KLG badminton i Vestjylland fået kortlagt 
motion isternes ønsker og det har sat gang 
i flere aktiviteter

D et er svæ rt, og de fleste  
giver op.

M en det kan lade sig gøre at 
råbe motionisterne op, for det 
har senest K L G  badminton i 
Lind ved Herning bevist.

- I  bestyrelsen var vi egent
lig også nået frem til, at nu 
gider vi ikke mere, siger Anne 
Petersen, 22 år.

- M en omvendt mente vi 
også, at vi ikke ville give op. 
N u  skulle der ske noget, for 
motionisterne betaler trods alt 
det meste af vores kontingent, 
men det er dem, vi gør mindst 
for. V i ser dem stort set kun, 
når de møder op for at betale 
kontingent.

Klubben sendte i efteråret et 
spørgeskema rundt til alle 
motionister. Mange svarperso
ner er ret nye i klubben, mens 
andre har spillet i op til 35 år i 
K L G . Omkring halvdelen spil
ler i L ind Hallen og resten på 
skoler, hvor klubben har bane
timer.

Meningen med spørgeske
maerne var at kortlægge motio
nisterne og deres ønsker. Og 
resultatet har givet bestyrelsen 
nyttige informationer.

18 svarer, at de er tilfredse 
med lokalerne. Kun én var 
direkte utilfreds. Og det pro
blem er nu løst.

D er er flere grunde til at

spille badminton, viser under
søgelsen: 19 gør det for at hol
de sig i form , 13 for at være 
sammen og 19 fordi badmin
ton er sjovt. Og en nævner, at 
så er der anledning til at få en 
lille øl bagefter.

M en hensyn til aktiviteter 
for motionister, svarer 14 at de 
godt vil spille med andre m oti
onister. Syv siger nej.

13 vil mødes til en kritik 
aften. T i siger nej.

12 vil gerne deltage i en 
slags turnering. N i vil ikke.

14 vil deltage i klubmester
skab. Otte svarer nej.

På spørgsmålet om "der er 
ting K L G  kan ændre til gavn 
for motionister?" svarer seks ja, 
seks nej og 11 er blanke. 
"Ja'erne" peger især på instruk
tion. G enerelt angiver "nej
sigerne" manglende tid som 
årsag.

K ritik -m ødet har været 
holdt og 14 motionister plus

bestyrelsen mødte op for bl.a. 
at lytte til klubkonsulent Ole 
Jacobsen fra DBFs udviklings
sektion.

- Generelt må vi sige, at 
motionisterne er tilfredse, men 
alligevel valgte vi, at vi ville 
gøre mere for dem, siger Anne 
Petersen.

D et er blevet til en m otioni- 
stturnering med 12 par. Suc
ces. D e t samme gælder en 
månedlig træningssamling med 
helt op til 25 deltagere.

- V i er på rette vej og har 
fået stort udbytte af initiativer
ne, mener Anne Petersen og 
konkluderer, at det altså kan 
betale sig at gøre noget, selv 
om motionisterne tilsyneladen
de er tilfredse.

- M en det forudsætter kon
krete tilbud og hårdt benarbej
de, hvor vi har brugt den per
sonlige kontakt rigtig meget, og 
den har givet respons, fastslår 
hun.



%
KLUB PORTRÆT ■ K NUDSKER IF

B O R N H O LM ER E DER V IL  FREM
Knudsker I.F.s badmintonafdeling startede 

som en motionsklub, men målrettet arbejde 
har resulteret i øens bedste ungdoms
afdeling, og nu tør man godt satse på eliten

K lubben hedder K nudsker, 

m en i virkeligheden lig 

ger den  i R ønne, B orn 

holm s smukke hovedstad.

H ovedbyens vokseværk o g  en 

kom m unesam m enlæ gning har 

betydet at det der engang var to 

byer og  to kom m uner i dag er 

én. M en  i idrætsforeningen hol 

der man fast på at være "K nud 

sker" og  for badm inton-afdelin 

gen er det måske endnu vigtige

re, da R ønne Badm inton K lub 

er klubbens største rival, både 

styrke-og medlemsmæssigt.

-  V i er i dag Bornholm s 

næststørste klub -  efter R ønne. 

På senior-siden er de- stadig 

stærkere end os, m en vores 

ungdom safdeling  er Bornholm s 

bedste, ja vi er faktisk suveræne 

på øen , siger Bjarne Kruse, 

klubbens form and.

K nudsker Idrætsforening er

en stor klub m ed  hele ni under 

afdelinger o g  i alt 1500 m ed 

lem m er. A f  disse afdelinger er 

badm inton  størst m ed 350 akti

ve spillere, h vora f de 140 er 

ungdom sspillere.

-  Sport er stort på Bornholm . 

V i har g ode  forhold , og  m ange 

haller i forhold  til indbyggertal

let. V ores største problem  er 

faktisk, at så m ange dyrker flere 

idrætsgrene. Jeg har prøvet at 

miste næsten en hel årgang 

drenge fordi de også spillede 

fodbold . M en  generelt prøver vi

at samarbejde så det faktisk er 

m uligt at dyrke både det ene og  

det andet, siger klubbens træner 

Jørgen Johansen.

UNGDOMS DM
Knudskers g ode  træningstider i 

Sønderm arkshallen betyder, at 

alle, seniorer og  u n gdom , får to 

gange træning om  ugen, plus 

"det løse”. Hallen ligger m idt i 

et stort boligom råde og  det er 

helt norm alt, at ubenyttede 

baner straks besættes a f de 

unge, der "hænger" i klubloka 

let o g  venter på ekstra spilletid.

Seriøs o g  målrettet træning 

har givet resultat. K nudsker 

havde hold  m ed til D M  for 

både U 1 2  og  U 1 4 , o g  m ed  lidt 

held havde U 12-h old et kvalifi

ceret sig til semifinalerne.

-  V i har valgt at satse på b ør 

nene fra de er små. K jeld  N iel 

sen, vor halinspektør, og  Jørgen 

Johansen har i de seneste otte- 

ni år været de store ildsjæle i 

vores børnearbejde. V i tager fat 

i børnene allerede i seks års 

alderen, og  giver dem  en blød 

og  venlig start. "Farm or" og  

"farfar", som  er Jørgens foræl

dre, tager sig a f dem . D e  leger 

og  hygger, får sodavand og  

lærer grundprincipperne i bad 

m inton  stille og  roligt. D e  får 

g ode  sociale ram m er, o g  vores 

målsætning er at der skal være 

plads til både de gode og  de 

svage, siger Bjarne Kruse.

F i r e  a k t i v e ,  b o r n h o lm s k e  

k lu b fo lk .  F o r m a n d  B j a r n e  K r u s e ,  

t r æ n e r  J ø r g e n  J o h a n s e n ,

U S U  f o r m a n d  K a j  F la n s e n  o g  

S U  f o r m a n d  F l e m m in g  P e t t e r s o n ,  

d e r  o g s å  s id d e r  i  B B K r

-  V i havde oprindelig al

dersinddelt træning, m en  det er 

vi gået bort fra, så m an nu 

træner sam m en efter styrke, 

uanset alder. D et giver de b ed 

ste en hård og  seriøs træning, 

o g  giver de m indre gode en 

følelse a f at være m ed, siger 

ungdom sform and Kaj Hansen.

A t niveauet på Bornholm  så 

ikke m atcher niveauet på f.eks. 

Sjælland er en anden snak. D et 

er svært at få m odstandere uden 

at skulle rejse langt o g  dyrt efter 

det, og  når den nye ungdom s- 

klassifikation træder i kraft er 

Kaj Hansen og  Jørgen Johansen 

spændt på hvordan deres børn 

indplaceres i systemet.

-  Hvis de placeres for  højt, 

vil de ryge ind i nogle ordentli

ge øretæver, og  så risikerer vi at 

m iste hele årgange. D e r fo r  

håber jeg m eget, at m an vil ske-



le til B om holm s specielle situa

tion, siger Jørgen Johansen.

MEDBESTEMMENDE
En a f Knudsker IFs målsætnin 

ger handler om  at forbedre  sin 

repræsentation i kredsen og  

hos D G I. I dag er klubbens 

F lem m ing Petterson S S U -for - 

m an d  i BBKr. Et skridt på 

vejen , for Knudsker vil også 

gerne på den organisatoriske 

fron t være m edbestem m ende 

og  blandt de førende på øen.

-  V i bliver nødt til at skubbe 

til de andre her på B ornholm , 

for  ellers risikerer vi at blive for  

suveræne. Vi vil gerne have 

kam pe, hvor vi presses, derfor 

er det i vores egen interesse, at 

andre klubber udvikler o g  for 

bedrer sig, siger Kaj H ansen.

På seniorsiden går det også 

frem  fo r  Knudsker. Et a f  klub 

b en s to  m otion isth o ld  b lev  

n um m er fire i D M  for  m otio 

nisthold, klubbens 1. hold  er 

rykket i Danm arksserien og

2 .holdet rykkede o p  i B orn-

holm sserien. M a n  ser frem  til 

D S -sæ sonen  hvor m an bl.a er 

kom m et i pulje m ed N e x ø , 

hvilket betyder, at m an kun 

fem  gange skal på den lange 

rejse til Sjælland.

-  V i er glade for  "B ornhol 

m erpuljen", der betaler 6000 

kr. pr. rejse for  os.

Alligevel vil det kom m e til at 

koste 30 .000  kr. ekstra at spille 

i D S . M en  de penge skal vi nok 

finde og  målet er at holde os 

op p e , siger Bjarne Kruse, der 

selv spiller på 1. holdet. K n u d 

sker I.F. har dejlige lokaler, hal

len ligger lige ved siden af, 

bygget sam m en m ed en gym 

nastiksal (m ed  yderligere tre 

baner) og  en svøm m ehal.

F orholdene er gode o g  kun 

én ting kunne klubben ønske 

sig; at kom m unen  ville gå m ed 

til at bygge  hal og  klubhus 

sam m en, og  skabe et egentligt 

idrætscenter. D e  tanker vil m an 

arbejde for  i frem tiden i K n u d 

sker.

Af Morten Buckhøj

K n u d s k e r  a r r a n g e r e r  h v e r t  å r  

Y o n e x  C u p  f o r  u n g d o m , i  å r  

v a n d t  k lu b b e n s  e g e n  L a r s  R ø m e r  

i  U 1 2  h er re s in g le  o v e r  A n d r e a s  

S c h o n b e c k ,  C h a r b t t e n lu n d .  

P ig e s in g le  b l e v  v u n d e t  a f  L u is e  

K je ld s e n ,  A l l in g e  o v e r  J a n n e  

P a g eis , K n u d s k e r .

Knudsker I.F. - Badminton 
Stiftet 1 9 6 3

Medlem stal:
350 (heraf 140 ungdoms
spillere)

Kontingent:
Ungdom: 420-590 kr. pr. år 
Senior: 800-1100 kr. pr. år 

Motionist:
385-510 kr. pr. år 
Grundkontingent til K.I.F.: 
100 kr. pr. år

Medlem  af:
BBKr, DBF og 
DGI-Bornholm

Bestyrelse:
Seks medlemmer - 

Formand: Bjarne Kruse

Hjemm ebane:
Søndermarkshallen, Rønne



%
L U B F OR MA N D E N

JA, HVOR
FOR I ALVER
DEN SPILLER 
BØRN BAD
MINTON?

T a k  fo r  spørgsm ålet O le 

(Jacobsen, form and  D B F s u n g 

dom sudvalg): "H vorfor har vi 

b ø r n e -o g  u n g d o m sb a d m in 

ton?" - 1 første om gang blev jeg 

naturligvis dybt forundret -  o g  

er det vel egentlig stadig. M e n  

spørgsm ålet er naturligvis 

m eget relevant.

D e t traditionelle o g  måske 

reelle svar må vel bygge på to 

fronter.

D e n  ene kender m ange sik

kert fra deres vedtægter: V i skal 

frem m e kendskabet til badm in 

ton.

D en  anden m å være, at vi 

skal sikre arvefølgen på vores 

førstehold.

G ad  vide om  nogle foren in 

ger har vedtægter, hvori der 

står: I ungdom s-afdelingen  skal 

vi bygge  på børnenes lyst til at 

spille badm inton  og  til at være 

sam m en m ed  andre".

H er er vi allerede frem m e 

ved  det ideelle svar.

O les indlæ g stiller det tanke

vækkende op : "Alt for  m ange 

gider ikke gøre sig den um age 

at F O R S Ø G E  på at sætte sig 

ind i, hvad børn  og  unge tæn 

ker, når de kom m er ind i en 

D B F  klub i 1995!”

JE G  er overbevist om , at 

svaret -  som  oven for nævnt -  er 

tosidet: Idræt og  samvær.

L a d  m ig  filosofere lidt over 

"idræt o g  samvær", for  egendig 

m ener jeg, at det hedder "idræt 

E R  samvær". D et er idrætten i 

sig selv, som  skal være stærk 

nok til at skabe et samvær -  og  

det er badm inton , som  skal 

give børn /unge oplevelsen a f 

både idræt o g  samvær. B ad 

m inton  E R  samvær.

Er vores idræt ikke stærk 

nok, så nytter det ikke noget, at

vi i forbindelse m ed udøvelsen  

har et god t tilbud om  samvær, 

så vores tilbud er delt o p  i bad 

m inton  O G  samvær.

Selvfølgelig skal vi tilbyde 

samvær; træneren snakker m ed 

børnene før  og  efter træningen. 

V i hygger os m ed  saftevand 

efter en holdkam p og  under 

stævner. V i følges ad på en tur 

til f.eks. D M  eller ser en 

ish ock eyk am p sam m en  eller 

går i svøm m ehal sam m en.

M e n  udgangspunktet er hele 

tiden: Badm inton og  samværet 

deri.

D er for  tror jeg, at svaret på 

Oles spørgsm ål om  børns tan

ker prim æ rt skal søges i: H vad 

laver vi på badm intonbanerne? 

Er vi g od e  nok til også at byg 

ge på samværet dér? F or  dette 

er nem lig forudsæ tningen for, 

at socialt sam vær o g  kam m e 

ratskabet kan trives E F T E R  

tr æ n in g e n /k a m p e n /s tæ v n e t .  

S om  en  D E L  a f badm in ton op 

levelsen.

V el at mærke for  A L L E  spil

lere; o g  her er det jo  netop at 

O le retter sin kritik: V i lader alt 

for  m ange i stikken, da vi net

op  er g od e  til at fetere "de 

ypperste køllesvingere".

Alle børnene kom m er for  at 

få en oplevelse m ed  hjem ; og

det drejer sig IK K E  om , at de 

ude  ved et stævne allesammen 

får en m avepung fra M idtbank, 

en billet til svøm m ecenter o g  et 

glas saftevand. A lle  disse 

aflads-goder kan ikke opveje 

kæm penederlag i et cupsystem . 

E n kam p og farvel.

E n sådan dag  bliver et 

dårligt minde -  trods aflads

goderne.

M en  kan vi skabe et stævne 

a f  K V A L IT E T  -  også for  de 

dårligste spillere, så kan frynse 

goderne kædes sam m en til en 

total su cces-op lev e lse . M e n  

udgangspunktet fo r  denne 

erindring er, at det var et godt 

arrangement IS Æ R  på bad 

mintonbanerne.

Så har vi opnået, at badm in 

ton  er samvær. M e d  kvalitet, 

udfordring  og  udvikling for 

alle. D et fortjener børnene og  

de unge. O pdragelse o g  dan 

nelse. Sejre og  nederlag. Sjov 

o g  alvor. B ørn  o g  forældre. 

Livsindhold.

D erfor  har vi b ø rn e-o g  ung 

d om sbadm inton , selvom  jeg 

stadig undrer m ig  over, hvad 

der rører sig i b ørn  o g  unges 

tanker.

K lu b fo r m a n d e n

FARUM BADMINTON HAR DET GODT
Læ ser m an notitserne i B er- 

lingske T iden d e , kunne m an 

for  nylig forledes til at tro, at 

Farum  B adm inton, der tidli

gere i år fejrede 60 års jubi 

læum , var i alvorlige ø k o n o 

miske vanskeligheder.

I notitsen stod nem lig, at 

idrætshallen volder klubben 

problem er, fordi m an ikke 

har råd til at betale a f på sin 

gæld, o g  at Farum  k om m u 

nes økonom iudvalg  har fri

taget klubben fra at betale

grundskyld i endnu et år samt 

at renterne a f et indekspante 

brev fortsat tilskrives h ovedsto 

len på tre m illioner kroner. D er 

stod også at Farum  Badm inton 

har haft underskud de seneste 

tre år.

F arum  B adm in ton s fo r 

m and, B enny Jørgensen, kan 

berolige de der måtte frygte for  

klubbens eksistens.

- D et er ikke noget alvorligt 

prob lem , siger han.

- H istorien er, at vi for  tre år

siden købte hallen o g  byggede 

til. G ru n den  fik vi afdragsfrit i 

30  år.

Sam tidig fik vi aftale om  

ikke at skulle svare renter a f 

pantebrevet i de første tre år, 

o g  at denne aftale kunne for 

længes såfremt klubbens øk o 

nom i ikke kunne bæ re det.

D et  er det, der er sket. V i 

har b lot fået forlæ nget rentefri

tagelsen, da klubben fortsat har 

underskud. U nderskuddet er 

d o g  blevet m indre, så det går

den  rigtige vej, siger klub 

form anden.

Farum B adm inton afdra 

ger og  forrenter lånet til hal

købet på helt alm indelig vis, 

ligesom  rentefritagelsen for 

pantebrevet ikke er unor 

m alt når idræ tsklubber 

køber fast ejendom .

Farum B adm inton er en 

stor klub m ed knapt 600 

m edlem m er, d er trives i 

klubbens egen o g  u dbygge 

de hal på Hvilebækgårdsvej.
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Får du firkantede vabler med huller i ?

Compeed lindrer og ta ’r trykket 
med det samme.

Alt ved Compeed specialplastre er nyt: Det avancerede, elastiske 

materiale. Det naturlige helingsprincip. Og den øjeblikkelige lindring. 

Har du én gang behandlet en vabel med Compeed, bruger du aldrig 

andet. I samme øjeblik Compeed sidder, oplever du den effektive trykaflastning. 

Og hjulpet af det enestående Hydro Cure System går vablen straks i gang 
med at hele indefra. Compeed specialplaster fås på apoteket, hos Matas og i 

førende sportsbutikker.

Vabler ligtorne j j  hård hud (ompeed sår og  rifter

C
o
m
p
e
e
d
 H
yd
ro
 C
u
re
 S
ys
te
m
 e
r 
e
t 
re
gi
st
re
re
t 
va
re
m
æ
rk
e
, 
e
je
t 
a
f 
C
o
lo
p
la
st
 A
/S



Søren Chr. Jensen, ØBD: Trine Lissau, BBKr: Vibeke Andersen, SBKr:

- Je g  sy n e s, je g  f ik  m eg e t  ud - D et  v a r  t am t  i forhold  til - Je g  synes, det  v a r  e t  noget

a f  m ø d et , se lvo m  je g  v a r  Jjyød d et  p lejer, m en m an  h ar  sn æ v e r t  a r r a n g e m e n t  D er

nødt  t il a t  g å t idligt . Je g  f ik  ~  jo  o g så  lavet  st ruk t u ren  om  v a r  m ang e sam le t  og m ang e,

d et  væ sen t lig st e  m ed , nem -  fo r a t  undgå at  rep ræ sen -  d e r  k u nn e f å  in d f lyd e lse ,

lig  d eb a t t en  o m k r in g  f o r-  t an t sk ab et  ved t ag er  og  ved -  m en d et  in d sk ræ n k ed e sig  til

m and ena|b g ret g m g . Og den tag er. få t a le re  og  g a n sk e  få

var  sp æ n d ø n d e | d a  je g  inter-  Je g  synjés m an sk a l b eva-  em ner, det  m est e  m ed  i id ^

e sse r e r  n ^ m p g e t  for å rs-  re  å rsm o d e t  hvert  år, ik k e  g an g sp u n k t  i f a rm a n d e n s

m ød ets f o r m p i g  så  g ern e , m ind st  fordi d er  e r  god lejlig-  beretn ing . Je g  sy r e s ikke , at

at  vi g ik b o r t T ra  det  rep ræ s-  hed t il a t  p i t a l t  m ed  an d re  re p r æ se n t a n t a å a le t  t æ n k er

entat ive d em o krat i og i s t e - J  m e n n e sk e r  i syst em et  end  b red t  og f rem ad , i stedet

d e t g ik  o ver  t il d irek t e d en t e- , d em  m an  n o rm alt  m ø d er, t æ n k e r  m an på $jn eg en  lille

k rat i,t o vo r  d et  e r  k lu b b ern e - Jé ^ så  g ern e , a t  m a n  holdt  hø n sered e og m eg et  t rad it io 

n er  m ø d er op. D et  e M h i t m c l F r e j f r æ se n t ^ ^  nelt .

t ryk , at  sam f u n d e j g å n  d en  orn lø rd ag en  og  b rug t e søn-  D et  var  f ø rst e  g ang  jeg  

retn ing  m od  d i r e k t r  øtøono-^ d a g en  t il t e m a d rø f t e lse r , deltog  som  d if  eg eret , o | jf e g

m isk  d em o k rat i. $etøe  å rs-  '  m ed  f le re  t em a- g rup p er. sy n e s, det  var  m eg et  hyggø-

m odet  var  tam t . Flem m in g  Jeg  synes, at  tem a- m od et  i ligt  fordi m a n * m o d e r  f o r ø

Terk ild sen  f ra  Fyn H d t ø  ø et  å r  v a r  sp æ nd end e, m en  folk m an  har t ruf fet  t id lig ere i

" Et  u d vid et  h o ved b est yre l-  var  t ræt te og  to t im er var  f o rsk e llig e  sa m m e n h æ n g e ,

sesm ø d e m ed  pub likum  p å" , længe at  holde in t e ressen  ved  M en jeg  e f t e r lyser  en m f l-

og d et  sy n e s je g  var  g an sk e  lige e f t e r m f e n g  d a | 7  sæ t n i n g sd e l^  hvor d er  er'

ram m en d e. M en je g  f ik alli-  Je g  h ar  haf t  f o rn ø je lsen  a f  p lad s t il nøg le visioner, Det  

g evel stof  t il e f t ert an k e. a t  væ re  t il fæ llesm ø d e om  e r  ikke m itstod t ryk. a l  D BF

|  m j ^ u n g d o m sk l a ss i f i k a t i o n e n  h ar  a fk laret  h v ilk en  retning  

¡ ¡ O ' me d  ^a co *3 sen ’ ° g  d et  m an  vil går, og d e | v i l le  væ re  
„ var  ut rolig  godt  og insp ire-  rig t ig t  at  b rug e V e p r æ  sen- ,)  

ren d e . S å  nØget  lig n en d e  t an t sk ab sm ø d et  e lle r  n o g e t ’- 

kunne je g  godt  t æ n k e  m ig  i d e r  lig ner til a t  f å  fo rm u leret  

fo rb in d else  m ed  årsm ø d et . en  m ålsæ fe in g , so m  vi alle

h ar  m ulighed  fo r at  sæt t e  

vo res f ing eraf t ryk  p å. D et  e r  

, ik k e  noget  FU  sk a l g ø re. En  

ud løb er af  en o rdent lig  m ål 

sæ t n in g sd e b a t  ku nn e så  

væ re , at  d er  sæ t t es p eng e af  

p å b ud g et t e t , t il a t  st y re  

d irek t e på m ålen e.
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B y e n s  b e d s t e  

b a d m i n t o n 

s p o n s o r



NGDOM

igger m an resultatlister 

fra sæ sonens m ange 

u n g d o m st u r n e r in g e r  

er der især ét klub 

navn, der skiller sig ud: G reve.

O m eg n sk lu bb en  syd fo r  

K øb e n h av n  har dom in eret 

sjællandsk ungdom sbadm inton , 

og  har også på landsplan været 

langt frem m e.

I løbet a f foråret har m an 

fået tre danske mesterskaber i 

de individuelle ungdom srækker 

o g  tre sølvm edaljer, klubbens 

U 1 2  hold blev danske mestre, 

U 1 4  tabte knebent i finalen og  

U 1 6  var uheldige m ed ikke at 

nå finalepuljen.

Altsam m en m eget im pone 

rende, m en ingenlunde tilfældigt. 

D e  seneste seks år har Greve

Greve Strands 

Badmintonklub har 

i de seneste seks 

å r satset m ålrettet 

på ungdoms

afdelingen, 

som i dag en a f  

landets bedste

målrettet satset på ungdom safde 

lingen m ed Anne Marie L yduch 

som  en utrættelig primus m otor, 

og  dygtige trænere som  Jacob 

Hejsing o g  Peter Andersen til at 

undervise børnene.

-  G reve har tidligere haft 

stærke ungdom sårgange, som  i 

dag bl.a. trækker et stort læs på 

vores 1. divisionshold, m en for  

seks år siden var det gået ned. 

V i havde kun seks mesterræk- 

kespillere i ungdom sræ kkerne, 

o g  det var klart at der skulle ske 

noget, siger A nne M arie L y d u 

ch , der ikke selv spiller bad 

m inton, m en  til gengæ ld har to 

m eget talentfulde børn  N adia 

og  Jonas, som  hun syntes der 

blev gjort for  lidt for.

-  M an  troede, at en g o d  

u n g dom sa fd e lin g  bare var 

noget der gav sig selv. M en  

sådan er det ikke.

D et kræver en målrettet ind-

S

sats, m eget træning og  først og  

frem m est et god t m iljø for  b ø r 

nene.

M e d  A n n e M arie L y d u ch  

som  lokom otivet satte m an sig 

en målsætning, der gik ud  på, 

at m an i løbet a f seks år skulle 

have alle fire årgange m ed  til 

Sjællandsmesterskabet for  ung 

dom shold . H er i foråret blev 

m ålsæ tningen m ere end 

opfyldt. G reve vandt samtlige 

fire rækker.

MASSER AF TRÆNING
Jacob H ejsing, der har været 

m ed på trænersiden fra starten, 

siger, at m an valgte at starte fra 

bunden. M a n  lod  de u n g d om s 

årgange m an havde køre vide 

re, og  indledte satsningen m ed 

m inipuslingene o g  nedefter. Så 

skulle afdelingen rejse sig m ed 

dem . D en n e satsning har bety 

det, at G reve  i dag har 31 

m esterræ kke-spillere i u n g 

dom sræ kkerne, og  hele 27  i de 

tre m idterårgange U 1 2 -U 1 4 - 

U 16.

-  V i tilbyder dem  træning tre 

gange om  ugen  i to timer. O g  

det er vel at mærke i 11 m åne 

der om  året. D er  bliver gået til 

den til træning, for  det vil b ø r 

nene have, siger Jacob Hejsing.

S om  noget helt specielt har 

m an i G reve arrangeret særlige 

p ige -og  drengetræninger, især 

a f hensyn til pigerne o g  det er 

blevet en stor succes.

-  Pigerne bliver ofte kuet lidt 

a f drengene til træning. D e  

leger ikke så m eget og  er ikke 

så vilde. M e n  når vi så har 

pigetræning, så lyser de helt 

op , o g  jeg  tør god t påstå, at 

tonen er ligeså fri som  hos 

drengene. D et  er et m eget v ig 

tigt elem ent i bestræbelserne på 

at fastholde pigerne på trænin 

gen på et tidspunkt, hvor de 

ellers ofte stopper, siger Peter 

Andersen.

-  D et er også god t for  sam 

m enholdet. D er  opstår et god t 

forh o ld  m ellem  børn en e på 

tværs a f aldersgrupperne på et 

langt tidligere tidspunkt end 

norm alt, siger A n n e  M arie  

L yduch .

- Pigetræning er også vigtig 

ford i p igerne skal have lært tek 

nikken rigtigt inden de er 15, 

m ens drengene god t kan vente 

lidt længere.

G reve beskyldes ofte  for  at 

"fiske" talenter i andre klubber, 

og  nogle a f klubbens bedste 

kom m er også udefra. U 1 4  dan 

m arksm esteren M orten  H ansen 

fra H erlufsholm  o g  U 12  m este 

ren  C hristian  D alsgaard  så 

langt væk fra som  K alundborg.

-  D et er attraktivt at være i 

G reve, derfor får vi spillere 

udefra, m en  det er helt sikkert, 

at vi ikke får nogle udefra hvis 

vi ikke også skaber vore egne 

talenter.

D et er ikke vores m ål at 

"fiske", m en  de er velkom ne. I 

øvrigt er det sådan, at de ofte 

kun deltager delvist i trænin 

gen her o g  fortsat spiller i deres 

gam le klub. V i har flere, der 

spiller D B F  badm inton  i G reve 

og  på am tsholdet for  deres 

gam le klub. G reve har 80  u n g 

dom ssp illere  på den  store 

træning, resten får tilbudt to 

tre ganges ugentlig  træning 

m ed  lidt dårligere trænere, og  

enkelte spiller bare.

Peter A ndersen indrøm m er, 

at m an i G reve ikke er så g ode  

til b redden  fordi m an satser på 

eliten, m en  siger sam tidig at 

m an hele tiden gør noget for  at 

forbedre sig og  skabe en god , 

bred  ungdom safdeling.

GODE FORÆLDRE
En så voldsom  satsning lader 

sig ikke gøre uden  en stor 

foræ ldre opbakning. Foræ ldre 

ne i G reve er særdeles aktive 

og  g ør  en stor indsats. Også 

økonom isk, for  det er jo  ikke 

gratis at have toptræ nere og  

m ange træningspas. D et har 

foræ ldrene besluttet at betale 

for.

G rev e  får sin tilgang i 

m ikro-ræ kken  via m u n d -til- 

m und m etoden , og  gør en aktiv 

indsats ov erfor  foræ ldrene i 

starten. N år rygtet går, at der 

sker noget i G reve og  at b ørn e 

ne er i g ode  hæ nder og  har det 

sjovt, så vælger de badm inton  

frem for andre idrætsgrene.

M å let fo r  den  am bitiøse 

klub er på sigt at kom m e helt 

til tops i dansk badm inton.

U ngdom safdelingen  er allerede 

ved at føde  seniorholdene og  

det er vigtigt for  klubben at 

fortsætte den udvikling.

Lykkes satsningen fortsat er 

det ikke utænkeligt at se G reve 

i Elitedivisionen om  nogle  år, 

m ed  et hold a f "gamle" ung 

dom sm estre.

Af Morten Buckhøj
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FOLKE

OPLYSNINGS

LOVEN
DIF s blad Idrætsliv skri

ver, at ledere o g  trænere 

over 25 år ikke tæller 

m ed , når kom m unerne 

skal beregne lokaletilskud 

efter fo lk eop ly sn in g slo 

ven. D et har undervis 

n ingsm inister O le  V ig  

Jensen slået fast i en 

kom m entar til et brev fra 

idræ ttens Fæ llesråd til 

F olketingets u ddan n el 

sesudvalg.

O le  V ig  Jensens 

lovfortolkning, som  fø l 

ger reglerne i den gamle 

Fritidslov, kan i praksis få 

stor betydning for  klub 

ber m ed  hold , der består 

a f såvel spillere over som  

spillere under 25 år.

Ifølge loven skal der 

nem lig ske en reduktion 

a f lokaletilskuddet, hvis 

m ere end ti p rocent a f 

dem , der benytter et 

idrætslokale, er over 25 

år. M e n  nu er det altså 

præ ciseret, at klubben 

kan trække ledere o g  

trænere u d  a f det regne 

stykke.

D e t sam m e gæ lder 

klubber, som  ikke kan 

op g øre aldersfordelingen 

pr. aktivitetstime, o g  hvor 

lokaletilskuddet derfor  

udregnes på baggrund a f 

aldersfordelingen i klub 

ben.

EDB

I KLUBBERNE

I forbindelse m ed den 

nye ungdom sklassifikati

on  og  det nye E D B - 

udstyr på D B F s kontor, 

vil sekretariatschef Peter 

K ristiansen gerne vide 

lidt om  klubbernes E D B . 

V elvidende naturligvis, at 

ikke alle -  langt fra - 

klubber har E D B -anlæ g. 

D e  oplysninger, Peter er 

interesseret i, er først og  

frem m est hvilket "sprog" 

der benyttes (F .eks. 

W o rd  P erfect 5 .1 ) o g  

hvilke program m er der 

køres.

I er velkom ne til at hen 

vende jer til Peter Kristi

ansen på D B F s kontor på 

tlf. 43 26  26 26  eller skri

ve til D B F , Idrættens 

H us, 2605 B røndby.

DBFs KONTOR
F re m  t il 1 . a u g u s t e r  

D a n s k  B a d m in to n  F o r 

b u n d s  k o n to r  lu k k e t  fo r  

t e l e f o n - o p r i n g n i n g e r  

o m  fo rm id d a g e n  in d til 

k l. 1 2 .3 0 .

E fte r  1 2 . 3 0  o g  in d til 

kl. 1 6 . 0 0  v il te le fo n e r 

n e  v æ re  å b n e  s o m  n o r 

m a lt .

GIROKORT
N u  er alle giro-kort for  abonnem ent på B A D M IN T O N  sendt 

ud o g  det har m edført en del opringninger til D B F s kontor. 

Arsag: M ange har tilsyneladende engang fået et gratis abon 

nem ent o g  tror så at det gæ lder for  altid. D et er desværre ikke 

tilfældet. M e n  vi håber da at bladet er så godt, at I fortsat vil 

abonnere o g  betale de få penge 200 kr. trods alt er.

N oget andet er, at m ange a f dem  der ikke skal betale for  

abonnem entet bl.a. sponsorer o g  presse også har fået tilsendt 

girokort. D et er en fejl, der skyldes at vi bliver nødt til at "ryd 

de op " i systemet. V i siger undskyld og  beder jer om  at retur

nere girokortet.

BREDDE-
KONSULENT
Dansk Badminton Forbund søger en bredde
konsulent i Jylland.

VI FORVENTER EN PERSON, DER:
0  Er fu ld  a f energi o g  ideer.

0  K an inspirere andre til at være aktive.

0  Er g o d  til at sam arbejde.

0  K an  arbejde langsigtet og  målrettet.

0  K an  arbejde selvstændigt.

KONSULENTEN SKAL HAVE:
0  En bred  idrætsfaglig baggrund.

0  Erfaring m ed projektarbejde.

0  H ave arbejdet m ed  foreningsledelse o g  uddannelse.

ARBEJDSOPGAVERNE BUVER:
0  A t være "markarbejder", som  kan tage rundt til D B F s 

jyske klubber -  og  i det hele taget inspirere til 

nytænkning indenfor klubarbejdet.

0  Skal yde "am bulancetjeneste" til klubber i nød.

0  Skal være en aktiv sam arbejdspartner m ed distrikternes 

breddeudvalg  m ed  henblik på at fastholde -  og  sætte 

nye aktiviteter i værk.

0  A rrangere fællesseminarer m .v. for  distrikternes og  

klubbernes "breddefolk".

0  U darbejde undervisnings-og idémateriale

DBFOGDFTLBYDER:
0  V ejledning og  opbakning a f  støttegruppe.

0  D eltagelse i netværk m ed  konsulenterne fra D IF  o g  de 

andre specialforbund.

0  L ønn iveau  på ca. 20 .0 0 0  kr. pr. m åned.

0  K ørselsordning.

0  D IF  o g  D B F  har indtil videre afsat m idler til 

konsulentstillingen i en  to-årig periode.

Skriftelig ansøgning sendes til D B F s sekretariatschef 

Peter Kristiansen, Idrættens H us, B røn dby  Stadion 20 , 

2605 B røn dby  senest 7. juni.

Yderligere oplysninger om  stillingen kan fåes hos 

Jyllands Badm inton K reds ' form and Jens D all-H ansen - 

tlf. 75 81 66  60.





SOMMERLEJRE:

H ø jb jerg , L ejr 1

24 . -30. juni,

U16 m esterræ kke

Fyns B adm in ton  K reds,

Lejr 1

24 . -28. juni, 

jun io r/yng linge

T inglev  (B o lderlev -V olleru p ), 

L ejr 1

2 5 . -30. juni,

9 -12 år

H ørning,

L ejr 1

A-B række 

25 . juni - 1. juli,

U12-U14

Fyns B adm in ton  K reds,

Lejr 2

28 . juni-2. juli, 

puslinge

R in gs ted , p ig e s o m m e r le jr

29 . ju n i-2 .  ju li,

13-16 år,

A-række

T inglev  (B o ld erslev -V olleru p ), 

Lejr 2

30 . juni-5. ju li,

12-15 år,

også tennis og  bordtennis

A IA /T ra n b jerg ,

1. -7. juli,

U16 og gode U14

H øjb jerg ,

Lejr 2

2 . -7 .  juli,

U18  m esterræ kke

Fyns B adm in ton  K reds,

L ejr 3

2.-6. juli, 

jun io r

H ørning,

Lejr 2

A-B række 

2.-8. juli,

U14-U16

K orsør

3.-7. juli,

U 1 2 -U 14 , 

ikke mesterræ kke

Viby,

Lejr II

3.-9. juli,

U14-U16

Fyns B adm inton  K reds, 

Lejr 4

6.-10. juli, 

m inipuslinge

A IA /T ra n b jerg ,

8 . -14. juli,

16-20 årige

H ørning,

Lejr 3

A-B række

9 . -15. juli,

U16-U18

A IA /T ra n b jerg ,

17 . -22. juli,

U 1 4 o g  g o d e l l l2

Fyns B adm inton  K reds, 

Lejr 5

18 . -22. juli, 

jun io r/pus linge

Fyns B adm inton  K reds,

Lejr 6

2 2 ,2 6 .  juli, 

pus linge/m in ipuslinge

Viby,

Lejr III

23 .-28 . juli, 

ynglinge-ungsenior

Fyns B adm inton  K reds,

Lejr 7

26 .-30 . juli,

H jæ lpetræner kursus (14-18  år)

B ran de , F a m iliesom m e rle jr

2 4 ,2 8 .  juli, 

fo r børn og voksne

E sb jerg  SG, F anø-lejr,

30. juli-4. august,

U 12 ,U 14

H u m lebæ k ,

31 . juli-4. august,

U12-14-16

Lystrup, "B a d trilon "

12.-13. august,

15-17 årige

S Ø R E N S E N  

T O P P E R  I E U R O P A
H vidovres H enrik  S ø r e n 

s en  blev samlet vinder a f 

den Europæ iske curcuit i 

herresingle, selvom  han røg  

hurtigt ud  i den  afsluttende 

turnering i Salzgitter, T y sk 

land. D erm ed  vandt H enrik 

3 5 0 0  sch w eizerfran c (ca . 

15.000 kr.) o g  en rejse til 

Østen.

H enrik  op n å ed e  4 2 0  

point, b lot 20  m ere end klu 

bkam m eraten  T h o m a s  

Søgaard, der nåede kvartfi

nalen i Salzgitter. Peter 

R asm ussen  b lev  nu m m er 

fire (spillede fire og  vandt 

tre turneringer) og  M artin 

Lundgaard num m er fem  i 

det sam lede regnskab.

Bedste dam esingle A nne 

Søndergaard som  num m er 

fem , H enrik Sørensen num 

m er tre i h erredou b le , 

M ajken V ange num m er fire 

i dam edouble o g  T h om as 

Stavngaard num m er tre i 

m ix.

INTERNATIONALT

Saltgitter, Victor Cup,

5.-7. maj

HS: Tomas Johansson, Sverige 

DS: Margit Borg, Sverige 

DD: Sandra Beissel/Katrin Schmidt, 

Tyskland

MX: Katrin Schmidt/Michael Keck, 

Tyskland

(Henrik Sørensen samlet vinder af 

herresingle efter 15 turneringer)

D e t h a r  ik k e  v æ re t  m u lig t  a t  s k a ffe  

r e s u lta te t  i  h e rre d o u b le .

Hillerød, EM veteraner

12.-14. maj:

40+:

HS: Claus B. Andersen, Danmark 

DS: Christine Black, England (Lis 

Rathsach nr. 2, Pia Holm nr. 3)

HD: Jesper Helledie/Gert Hansen, 

Danmark (Morten Fredslund/Henrik 

Gundtoft nr. 2, Erik Linneberg/Poul B. 

Pedersen og Lars Chemnitz/Claus B. 

Andersen nr. 3)

DD: Mette Myhre Mikkelsen/

Birthe Rathsach, Danmark

MX: Annette Börjeson/Lars Wengberg,

Sverige (Lis Rathsach/

Jesper Helledie nr. 3)

45+:

HS: Michael Schnaase, Tyskland 

(Svend Larsen nr. 3)

DS: Ludmilla Ukk, Rusland

HD: Horst Ldsche/Michael Schnaase,

Tyskland (Torben Sørensen/

Søren Haldager nr. 2)

DD: Jette Boyer/Helle Guldberg, 

Danmark (Kirsten F. Hansen/vibeke 

Bechtold nr. 2)

MX: Jette Boyer/Henrik Andersen, 

Danmark (Helle Guldborg/Søren 

Haldager nr. 2, Hanne Gram/

Kurt Fals nr. 3)

50+:

HS: Poul Erik Thomsen, Danmark 

(Carsten Roug nr. 3)

DS: Helga Zolnhofer, Tyskland 

(Anne.Marie Bagger Sørensen nr. 3)

HD: Bendt Rose/Hans-Henrik Svendsen, 

Danmark (Torben Hasfeldt/Bo Kjærgaard 

nr. 2, Klaus Kaagaard/Erling Skov nr. 3) 

DD: Ulla Strand/Kirsten Jørgensen, 

Danmark (Kirsten Kjærbye/Annette 

Hoffmann nr. 2)

MX: Ulla Strand/Leif V. Hansen,

Danmark.



U 1 6

EUROPAS
BEDSTE
I sidste num m er a f B A D 

M I N T O N  lykkedes lige 

akkurat at få vinderne a f den 

internationale 6 nationers 

U 16 turnering i Haarlem, 

Holland m ed i bladet.

M en  de unge danske spil

leres indsats fortjener et par 

ekstra ord med på vejen.

I holdtumeringen var vi 

suveræne. Vandt samtlige 

kampe m ed 9-0 og  derm ed 

naturligvis turneringen.

I den individuelle turne

ringen vandt Danmark fire 

a f fem  titler. Herresingle ved 

Kasper Ødum , Randers, der 

slog Rehan Khan fra Tysk 

land stort i finalen. Frederik 

Køhier, Lyngby, blev num 

mer tre efter semifinalene- 

derlag til Khan.

Damesingle blev vundet 

a f hollandske Judith M eu - 

lendijks over Jane Jacoby, 

AB. Jane vandt første sæt, 

m en kunne ikke holde fast 

o g  tabte de to næste. T ine 

Rasm ussen, L illerød, og  

Anna Nilsson, Svendborg, 

blev nummer tre efter at 

have tabt hver deres semifi

nale i tre sæt.

Kasper Ø dum /O ve Svej

strup, Randers vandt over

bevisende herredouble, 

mens deres klubkammerat 

Kristian Langbak og  G en 

tofte Martin M ejndor blev 

num m er tre. O g  i dam edo- 

uble sejrede Jane Jacoby 

m ed Vibys Britta Andersen 

efter finalesejr over Lillerød- 

parret L ine L arsen/T ine 

Rasmussen.

Også mix var rent dansk. 

Sejr til Britta Andersen/Ove 

Svejstrup over T ritons 

Anette Abildgaard/K asper 

Langbak, Randers.

E n flot dansk sæ son 

afslutning.

DH TURNERINGEN 
SVÆKKES

E lited iv isionen  bliver en del 

profiler fattigere i næste sæson, 

og  m esterholdet L illerød kan 

blive den helt store taber. H ol 

det mister nem lig ikke bare 

M artin L undgaard, der som  

bekendt skal til Tyskland, også 

Jon H olst-C hristensen dropper 

D H -turneringen  for  at k on cen 

trere sig om  de internationale 

turneringer, Peter E spersen  

flytter til 3. divisionsklubben 

K arlslunde som  spillende 

træner o g  Jens M e ib o m  skal til 

V ancouver i Canada. Endelig 

skal Sara Runesten til N ew  

Zealand i en del a f sæsonen.

I K arlslunde får Peter 

Espersen m ulighed for  at k om 

binere sin badm inton  m ed  sit 

civile job  som  m ob il-te le - 

fonsælger, o g  en fordel ved 

klubskiftet er, at han har fået 

T ea m  M otoro la  som  personlig 

sponsor.

O gså  K M B  svækkes, da 

T h om as L u n d  ligesom  Jon har 

valgt at kvitte holdkam pene for  

at satse 100 procent internatio 

nalt. Både T h om as og  Jon for 

bliver im idlertid m edlem m er a f 

hhv. K M B  og  L illerød o g  kan 

således stille op  hvis det er 

nødvendigt, eventuelt i sem ifi- 

naler og  finale.

DIVISIONERNE
Elitedivisionen bliver nøjagtig 

som  i denne sæson: L illerød, 

Kastrup, G entofte , H øjb jerg ,

Skovshoved, H erning, T riton  

og  H olbæ k.

1. d ivision består a f H or 

sens, H vidovre, L illerød2, H il 

lerød , G reve, Frederikshavn, 

N r. B roby o g  K astrup2.

2. division, pulje 1, bliver 

A B  Å rhus, N r . B ro by 2 , 

Esbjerg S G , H B K  Roskilde, 

Randers, H erning2, O dense og  

V iby , og  pulje 2, består a f 

Væ rløse, L yn gby , K øg e , H v i- 

d o v re 2 , G rev e2 , G en to fte2 , 

Skovshoved2 o g  Birkerød.

3. division har fået følgende 

sam m ensætning: Pulje 1: T S T  

79 , T r iton 2 , A B  Å rh u s2 , 

V iborg , L indholm , G U G , A IA  

T ranbjerg  og  Frederikshavn2.

Pulje 2: H ø jb jerg 2 , H o r - 

sens2, O dense2, N yk øb in g  F, 

Vejle, T IK  T åstrup , V iby2  og  

H olbæ k2.

Pulje 3: Ballerup, H um le 

bæk, Frem  H ellebæ k, G lads- 

axe/S øborg , D V L  K øbenhavn , 

V æ rløse2 , D rag ør  o g  H ille- 

rød2.

O g  pulje 4: R ød ov re , R in g 

sted, L yn gby2 , Ølstykke, K arl

slunde, Solrød, K B K  K ø b e n 

havn og  Charlottenlund.

Peter Espersen,

fra  mestrene Lillerød til

Karlslunde i 3. division.

VANETÆNKNING Æ NDRER HASTERS
D en i a lle  h e n se e n d e r  p u b lik u m sven lig e  C o p e n h a g e n  M a ste rs  i ugen m ellem  jul og  nytår 

skal gøres endnu m ere publikum svenlig. I hvert er form anden  for  arrangem entsudvalget, Søren 

N ielsen, gået i tænkeboks sam m en m ed  M orten  Frost for  at im ødek om m e en vanetænkning, 

der åbenbart ikke er til at få bugt m ed  hos publikum .

En pool-turnering som  M asters indeholder gruppekam pe og  finaler, m en ikke kvart-eller 

sem ifm aler som  i en alm indelig turnering. M en  det har erfaringen vist, at publikum  har m eget 

svært ved  at fatte, og  både sidste o g  forrige år indløb  der bestillinger på billetter til sem ifina 

lerne.

"If  y ou  can 't beat them , join  them ", siger et engelsk ordsprog , og  det er det, N ielsen/Frost 

overvejer i øjeblikket. K ræ ver publikum  semifmaler, laver vi dem , er begge d 'herrers indstilling, 

og  derfor overvejer m an i stedet for  pujler m ed  fire spillere som  sidste år at lave to puljer m ed 

tre, således at nr. et og  nr. to i de to grupper spiller sem ifm aler over kors, hvilket kom m er til 

at gælde for  samtlige tre rækker, der spilles i, herre-og  dam esingle sam t herredouble.

AfH.C. Møller



S åvel sportsligt som socialt 
blev de første officielle 
europamesterskaber for 

veteraner en stor succes.
Hillerød Badminton Klub 

havde gjort et stort stykke 
arbejde for at få alting til at 
fungere til alles tilfredshed og 
det lykkedes fuldt ud. Alle var 
glade.

Måske bortset fra de spillere, 
der var sure over at semifinaler 
og finaler blev afviklet i Frede
riksborg Hallen, der har et 
hårdt betongulv og dårligt lys, 
fremfor i badmintonhallen lige 
ved siden af, hvor både gulv og 
lysforhold er perfekte.

Men med den overraskende 
store publikumstilstrømning - 
tæt på fuldt hus både lørdag og 
søndag - fik arrangørerne 
bekræftet, at det var korrekt at 
afvikle slutkampene i den mere 
publikumsvenlige hal.

I øvrigt så forholdene ikke 
ud til at genere spillet, der i 
mange rækker var af høj klasse.

Der blev spillet i tre alders
grupper: 40+, 45+ og 50+ og i 
alle fem kategorier. Ikke over
raskende var Danmark den 
klart bedst repræsenterede na
tion, og med ni guldmedaljer 
blev vi da også klart bedste 
nation.

Men det var positivt, at også 
andre nationer kom til fadet og 
at der ikke i slutkampene var 
en eneste kamp, der ikke havde 
sportslig berettigelse. Samtlige

EN TRADITION, DER ER 
KOMMET FOR AT BLIVE
Det første officielle EM for veteraner blev afholdt i Hillerød i sidste 
weekend. Det blev en stor succes og en tradition må være skabt

E BU form and Torsten Berg over

rækker guldmedaljer til Birthe 

Ratchsach og M ette M yhre i 

40+.

15 finaler var mellem værdige 
finalister.

Både Ulla Strand i 50+ og 
Jette Boyer i 45+ blev dobbelt
mestre. Eneste anden dobbelt

mester blev Tysklands Michael 
Schnaase i 45+, der vandt her
redouble efter bare 15 minutters 
pause ovenpå sin single-sejr.

TRADITION
Den danske EBU-formand, 
Torsten Berg, der selv er fra 
Hillerød, var glad for hele 
arrangementet og benyttede 
lejligheden til at tale med de 
"rette folk" fra de andre lande 
med henblik på at følge succes
en op om to år.

Torsten Berg mener helt 
bestemt, at et officielt europa
mesterskab for veteraner er en

begivenhed, der er kommet for 
at blive. Og hyggeligt var det 
også. Lørdag aftens jazzbal var 
en klar succes. Og stemningen 
i hallen var særdeles positiv 
under hele turneringen. Turne
ringens gladeste vinder må 
være russiske Ludmilla Ukk, 
damesingle 45+, der blev så 
glad, at hun ville beholde sin 
vinderbold og tilmed fik mod
standeren til at skrive på den.

Det var blot én af mange 
dejlige, positive oplevelser ved 
et velgennemført stævne.

Af Morten Buckhøj

T r æ n e r  s ø g e s  t i l  

a k t i v  u n g d o m s k l u b

H ø rn in g  B a dm in to n k lu b  

(12  km . syd  f o r  Å rhus), 

søger træ ne r t i l  k lubbens  

ungdom sa fde lin g  f o r  

den kommende  sæson. 

Henvende lse  t i l

G e r n e r  S t a f f e  

T l f .  8 6  9 2  1 7  5 4





N TERV I EW

Steen Bojsen, formand fo r  

VBD og LEDU, er 17. gast 

i B AD M IN TO N S  

interview-serie 

"Ansigt til Ansigt".

LED U h a r  t il form ål at  skabe 

b ed re badm in ton ledere, 

m ulighederne er  m ange, hvad  

m an gler?

- Der mangler, at klublederne 
får øjnene op for de gode til
bud, de ikke kan undstå sig for 
at tage imod.

Prisen bør ikke være en hin
dring, for den er nedsat til halv 
pris efter aftale mellem DBF 
og DIF. Det betyder, at vi kan 
tilbyde et tre-timers kursus 
hjemme i klubben for ca. 1100 
kroner.

Samtidig prøver vi at få 
opbygget en lærerstab til at 
undervise på kurserne, blandt 
badminton-spillere, . Vi hører 
ofte, at når "læreren" på et kur
sus er f.eks. fodbold-mand, så 
lytter man ikke efter for "så 
passer det ikke på vores for
hold".

Men det er en dårlig argu
mentation. DIF har nu givet 
tilsagn om, at de gerne vil være 
med til at opbygge en lærer
stab, der har rod i badminton
miljøet.

Og lederuddan n else er  

nødvendig?

- Det er tvingende nødvendigt 
at lederne bliver dygtigere. Vi 
skaber mange gode spillere, og 
det er vigtigt at lederne følger 
med. Det er også vigtigt, at vi 
rekrutterer nye ledere - og at vi 
får nogle unge med.

Bliver  d e nuværende led ere ikke 

"stød t  på m an ch et t ern e"  n år  de 

t rods d eres sto re a rbejde gan g  

på gan g  hører , a t  de " ikke er  

god e n ok"?

- De er gode nok, men man 
kan jo altid blive bedre. Og 
uddannelse er en måde at blive 
bedre på. Man skal acceptere 
at "flytte sig", for udvikling 
kræver "bevægelse".

Jeg er meget spændt på hvad 
det topleder-seminar fører med 
sig, som medlemmerne af HB 
og FU, er inviteret på til som
mer. Det er netop et forsøg på 
at give dem en uddannelse i 
lederskab af et stort forbund.

Ideen er at få etableret mål
sætningskurser i kredse og 
distrikter, så vi kan komme ud

og få flyttet nogle holdninger. 
Men målsætning er et kræven
de heldags kursus, som kræver 
mere af deltagerne end de 
almindelige kurser.

Hvad kan  den  t yp iske b red d e

klub form and bru ge d e k u rser  t i l?

- Målsætning er ikke kun 
"sportslige mål". Han vil kunne 
lære, at man kan se klubaktivi
teterne på en anden led. Det er 
igen den der med at "det går jo 
godt". Ja, men kan vi ikke gøre 
det endnu bedre!

De der har meldt sig til de 
gratis kurser vi har udbudt i 
foråret er netop små klubber, 
og det var også meningen, at 
de, der ellers sjældent har råd, 
skulle få mulighed for at få et 
kursus.

Er  d et  ikke fa ret ru en de, a t  kun  

2 0  k lu bber  i å r  h a r  haft  b esøg  a f  

klubkonsu len ter?

-  Jo, men jeg har erfaret at det 
er os, der skal være udfarende 
overfor klubberne. I VBD, 
hvor jeg er formand, har vi 
først tilmelding til holdturne
ringen efter sommerferien, og

inden fristen udløber skal samt
lige klubber kontaktes af VBDs 
bestyrelse. Ved personlig hen
vendelse håber vi, at skabe 
større interesse og give indtryk 
af et tilhørsforhold. Samtidig 
håber jeg, at det andet klubbe
søg kunne være i form af et 
kursus.
Da klubberne ikke selv er akti
ve, må det være os, der går ud 
til dem og siger: Vi kommer 
med et kursus til jer, og vi vil 
gerne komme den og den dag. 
Det er et tilbud, som I ikke kan 
afslå.

Er in teressen  d er  fra  klubside?

- Det tror jeg. Men det er jo 
der, vi må prøve med den 
direkte kontakt. I VBD ser vi 
DBF som elite og DGI som 
bredde. Men DBF er også 
bredde. Kredse og distrikter er 
vores breddearbejde. Som jeg 
opfatter det, er det i kredse og 
distrikter, at organisationens 
breddearbejde ligger. Og netop 
derfor er det vigtigt, at vi fra 
kredse/distrikter er udfarende 
overfor klubberne og kommer 
med tilbud til dem.






